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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ajuntament en Ple 

Sessió ordinària  

Data: 28/01/15 

 

             Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, 

sent les vint hores trenta minuts del dia vint-i-vuit de gener de 2015 es van 

reunir els/les senyors/res que després es relacionen, els/les quals representen 

més d'un terç del nombre legal de membres de la Corporació, sota la 

presidència del Sr. Alcalde, Fernando Traver Sanchis, assistit pel secretari-

interventor Carlos Hinarejos Pereira, que dóna fe de l'acte, sent l'objecte la 

celebració de la sessió ordinària de l'Ajuntament ple convocada per al dia de 

hui. 

 

Assistents: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Tts. d'alcalde: 

José Laguna Rodrigo (s’incorpora durant la deliberació del punt 1)    

Trinidad Trives Noguera 

 

Regidors/es: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López (s’incorpora durant la deliberació del punt 4)        

M. José Amigó Laguarda 

 

No assistix la regidora Sra. Amparo Sancho Vicente. 
 

Pel Sr. Alcalde es va declarar obert l'acte, passant a tractar els diferents punts de 

l'ordre del dia. 

 

1. ACTES ANTERIORS 
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Vists els esborranys de les actes anteriors, per unanimitat dels/les assistents, 

queden aprovades les actes corresponents a les següents sessions amb les 

modificacions que més avall s'especifiquen: 

 

a) Acta de la sessió del 29 de setembre de 2014 

b) Acta de la sessió del 26 de novembre de 2014: 

 

1. En el punt 3. MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA 

DE LA UTILITZACIÓ TEMPORAL O ESPORÀDICA D'EDIFICIS, LOCALS I 

INSTAL·LACIONS MUNICIPALS. Durant la deliberació, en el paràgraf 

corresponent a la intervenció del Sr. Raga que diu: “Pren la paraula el Sr. Raga per 

ratificar que s'hauria d'estudiar la legalitat de cedir aquest espai….” haurà de dir: 

“Pren la paraula el Sr. Raga i pregunta quina diferència hi ha entre alegal i il·legal, 

així com per ratificar que s'hauria d'estudiar la legalitat de cedir aquest espai…” 

 

2. En el punt 8 APROVACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL, BASES 

D'EXECUCIÓ I PLANTILLA DEL PERSONAL ANY 2015, La intervenció del Sr. 

Raga ha de dir el següent: 

 

«INTERVENCIÓ PSPV-PSOE DE BONREPÒS I MIRAMBELL ALS 

PRESSUPOSTOS MUNICIPALS 2015 

 

Amb la presentació de l'esborrany i l'aprovació del pressupost de 2015, que es durà 

terme hui, hauran sigut 4 els pressupostos aprovats pel Partit Popular. 

  

Quatre pressupostos en què l'oposició no ha tingut ni l'opció de proposar o aportar res 

al pressupost… La possibilitat de poder tindre més temps per estudiar-lo… ho hem 

dit en els tres pressupostos anteriors, en aquest ja ni ho hem sol·licitat, perquè tenim 

clar que no se'ns anava a concedir… així va ser en les anteriors ocasions donat el 

tarannà i el comportament que vosté està tenint des del principi de la legislatura.   

  

Així i tot, nosaltres seguim i seguirem intentant aportar alguna de les propostes que 

haguérem fet arribar si ens haguera deixat… I ho fem via esmenes, tal com vam fer 

en l'aprovació dels pressupostos de 2012, 2013 i 2014. 

  

Entrega de l'esmena…  

  

INTERVENCIÓ PSPV-PSOE PRESSUPOSTOS MUNICIPALS 2015 

  

Sobre el pressupost 2015 no entrarem molt a fons, només remarcar diverses coses 

que són evidents i que tenen prou calat. 
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Aquest pressupost que se'ns presenta al ple té una premissa que el marca. La pressa i 

les errates. No pot ser, que damunt que no tenim temps per estudiar el pressupost, 

se'ns passe la documentació inconclusa i no reflectisca la realitat del moment… 

l'estat d'execució d'ingressos té multitud d'errates, que vam posar sobre la taula en la 

comissió informativa i no s'ha rectificat la documentació… com a mínim és 

irresponsable i un poc empastre. 

  

Per què tanta pressa per a aprovar el pressupost?, sobra temps, és prompte, per què es 

fa "a cegues"? Si no tenim dades de l'execució pressupostària de 2014 mínimament 

seriosos. Sense saber com es comporten els ingressos de 2014 com es pot preveure 

2015? És una irresponsabilitat portar uns pressupostos fets " a ull". Aquest govern 

era el que mai deixaria que açò passara, el que s'omplia la boca dient que canviaria i 

que tota la documentació del ple estaria dins del termini i la forma escaient. 

  

Després, no només és allò que s'ha comentat, continua incomplint els tràmits que 

s'han de seguir per ser aprovat el pressupost, demostrant una supèrbia en ignorar a 

tots, perquè tinc majoria absoluta i ací mane jo i estic per damunt de la llei… no ho 

entenem. 

  

El tràmit no realitzat, pot portar a declarar com a nul el capítol I del pressupost 

municipal, corresponent a l'exercici 2015, així com la plantilla de personal, en 

considerar que durant la seua elaboració i desenvolupament no va ser sotmés al 

“preceptiu procés de negociació amb els sindicats” tal com exigeix la Llei de 

l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic (EBEP).  

…………………………………………………………………………………………

………………………………………………… 

D’alta banda… durant els anys en què governa Bonrepòs i Mirambell el PP, mentre 

que per a uns la situació ha empitjorat i la seua situació apunta a males perspectives 

de futur, per a altres, com vosté, han anat fenomenal les coses, a costa d'incomplir les 

seues paraules… 

   

“Gràcies a la meua empresa ni jo ni ningú de la meua llista cobrarà un sou”… Quines 

paraules, què bonic era, quina profunditat… però, com van canviar les coses… 

“prometer hasta el meter”, que diu el refrany… “y una vez metido se me olvidó lo 

prometido” … quina mentida, quina gran mentida. 

  

Doncs bé, la mentida s'ha prolongat en 4 pressupostos, anem cap al quart any, en el 

que de no haver de cobrar, a suposar-li 39.900 € a l'any al municipi. 30.000 € de sou i 

9.900 de Seguretat Social… 159.600 € que si s'haguera complit allò que s'ha promés 

s'hagueren invertit en el poble. 
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En aquest pressupost, l'alcalde, segueix mantenint-se un sou que està fóra de lloc en 

Bonrepòs i Mirambell i fóra de lloc en els temps de crisi en què estem… I sobretot 

havent dit el contrari, per a després anar dient que no hi ha diners… clar que no, si es 

gasta en els interessos particulars en compte dels generals. 

  

159.600 € poden paréixer molts, però no és tot… perquè cal sumar-li el que suposa el 

cost del sou de la 3er tinent d'alcalde. Sou de 10.000 €, més 3.300 € de Seguretat 

Social… en quatre anys seran 212.800 € que es van a portar, quan havien dit que no 

cobrarien… 

  

Mentre que açò ha succeït i succeeix, altres s'estan estrenyent el cinturó, altres ho 

estan passant malament, altres no arriben a final de mes… i damunt, se'ls han pujat 

molt els impostos (IVA, IRPF, Taxa TAMER, aigua, llum, copagament farmacèutic, 

etc.), on altres s'estan ofegant pels pagaments, on a altres els continuen tirant al 

carrer,… 

…………………………………………………………………………………………

……………………………………………….. 

Amb la pròrroga de la pujada de l'IBI pel PP, els veïns de Bonrepòs i Mirambell, 

abonaran un altre any més, prop de 90.000€… Sumem-ho al que s'ha dit 

anteriorment… 

  

Si a aqueixos 90.000€ sumem els 95.000 de 2012, els 95.000€ de 2013 i els 90.000 € 

de 2014 són 370.000€ recaptats de més per una decisió del PP… quasi 62 milions de 

pessetes… amb el que tenim 370.000 € per l'IBI i 212.800 € pels sous són 582.800 €, 

97.000.000 de ptes. 

…………………………………………………………………………………………

………………………………………………… 

Per a Bonrepòs i Mirambell, la Generalitat Valenciana és una rèmora i un perjuí en 

compte d'una solució. La Generalitat Valenciana ni està ni se l’espera, dedicada 

íntegrament a tapar tots els seus escàndols i balafiaments… segueix un any més 

sense aportar res als ajuntaments a través del Fons Municipal de Cooperació, 

incomplint l'Estatut d'Autonomia. Ens correspondrien uns 320.000 €, en aquesta 

legislatura, dels que no rebrem ni un €. Amb aqueixos ingressos podríem pal·liar 

molts dels problemes, d'aquest pressupost, exposats per l'alcalde anteriorment. 

  

Aquest pressupost no porta PPOS en haver-lo gastat en 2014, ja que la Diputació no 

va tindre més remei que eixir al rescat, davant de la pressió dels seus, i que de cara a 

les eleccions puguen presentar-se als seus veïns amb alguna inversió realitzada, per 

això va ajuntar el PPOS 2014 i 2015, en aquest cas la xicoteta ampliació de l'escola, 

ja que la Conselleria d'Educació ha passat de Bonrepòs i Mirambell. 
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…………………………………………………………………………………………

………………………………………………… 

Una altra mostra de la rapidesa i la improvisació en realitzar el pressupost és el 

pressupost participatiu, encara que siga una xicoteta quantitat… s'ha fet sense saber 

què es recolzarà del que diguen els veïns, sense reunions prèvies, sense informació... 

demostrant que es van veure obligats a votar que sí a la moció i que calia complir 

amb ella com fóra… sense comptar amb ningú. 

…………………………………………………………………………………………

………………………………………………… 

Hi ha partides de despeses irreals, veient el que s'han gastat enguany. No sabem si és 

perquè no el critiquem en l'aprovació del pressupost com la despesa de festes, o qual 

és el perquè. Però així ha succeït els tres pressupostos anteriors… es pressuposta com 

en aquest 30.000 €, perquè parega una cosa assumible, per a després gastar el que 

faça falta… donant com es feia en l'antiga Roma, pa i circ, per tapar les mentides que 

es van realitzar. A hores d'ara s'han gastat un 70% més d'allò que s'ha pressupostat 

per a enguany, s'ha superat en 20.000 € la quantitat pressupostada.   

  

En la partida Àrea de Benestar, s'ha gastat un 30% més del pressupostat 

inicialment… pel que en aquest pressupost augmenta en quasi un 40% allò que s'ha 

pressupostat per al 2014… la partida Escola esportiva es pressuposta 49.000 €, 

mentre que per al 2014 es va pressupostar 28.000 €… un 75% més, que creiem que 

no està justificat per l'assumpció de la gestió directa del camp de futbol i l'escola de 

futbol base. Són molts diners. 

  

El tema de les peretes és molt estrany i sospitós, al 2012 Diputació dóna a Bonrepòs i 

Mirambell 48.000 € per a peretes leds… en 2014 es canvia l'enllumenat i les 

peretes… i per al 2015 es demanen 25.000 € més per a peretes leds… tot això sense 

demanar subvenció per a l'enllumenat… 

  

Podríem estar desglossant més extensament el pressupost, però amb tot açò i com no 

volem fer-ho més llarg, la conclusió que podem traure, ho he dit en alguna ocasió: 

ens pareix increïble que en un moment que els ciutadans estan demanant-nos als 

polítics que resolguem els seus problemes sense atorgar-nos prebendes ni privilegis, 

en un moment que el seu partit pregona l'austeritat com a mitjà per a eixir de la crisi, 

hem de donar exemple, d'ací la nostra esmena… i no presentem més per la urgència i 

per no donar temps a estudiar a fons les possibilitats que donen els pressupostos. 

  

Per tot el que s'ha dit votarem en contra…» 

 

- Acta de la sessió del 23 de desembre de 2014 
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2. APROVACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA 

DE CEMENTERI MUNICIPAL  

 

Pel Sr. alcalde es dóna compte de la proposta d'acord. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. Raga, en nom del Grup 

Socialista, que expressa la seua satisfacció perquè el seu grup va fer unes aportacions a 

la proposta inicial, com que s'inclogueren excepcions al pagament de la taxa a persones 

amb risc d'exclusió social o pobresa extrema o com la cessió de drets a partir dels cinc 

anys, que s'han vist reflectides en aquesta proposta definitiva. Així mateix, proposa la 

substitució del terme pobresa extrema pel risc d'exclusió social. 

 

Tot seguit pren la paraula la Sra. Amigó, en representació del Grup Compromís, que diu 

que està d'acord en principi i que, si més endavant és necessari, es faria alguna variació. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«Vist que aquest ajuntament iniciarà la construcció del cementeri municipal i vista la 

necessitat regular la gestió i prestació de serveis d’aquest cementeri, aquest Ajuntament 

Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Aprovar l'Ordenança fiscal reguladora de la taxa de cementeri municipal que 

diu: 

 

«ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA DE CEMENTERI MUNICIPAL 

 

Article 1r Fonament i naturalesa. 

Fent ús de les facultats concedides pels articles 133.2 i 142 de la Constitució i per 

l'article 106 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local, i de 

conformitat amb el que disposen els articles 15 a 19 del R.D.L. 2/2004, de 5 de març 

que aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals, aquest Ajuntament 

estableix la “Taxa de Cementeri Municipal”, que es regirà per la present Ordenança 

Fiscal, les normes de la qual atenen a allò que preveu l'article 57 de l'esmentat R.D.L. 

2/2004. 

 

Article 2n Fet imposable. 

Constitueix el fet imposable de la taxa la prestació dels serveis del cementeri municipal, 

com ara l'adjudicació i concessió de nínxols i columbaris, conservació dels espais 

destinats al descans dels difunts i qualssevol altres que, de conformitat amb allò que 
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preveu el Reglament de Policia Sanitària Mortuòria siguen procedents o s'autoritzen a 

instància de part. 

 

Article 3r Subjecte Passiu. 

Són subjectes passius contribuents els sol·licitants de la concessió de l'autorització o de 

la prestació del servei i, si és el cas, els titulars de l'autorització concedida. 

 

Article 4t Responsables. 

1. Respondran solidàriament de les obligacions tributàries del subjecte passiu les 

persones físiques o jurídiques a les que es refereixen els articles 38.1 i 39 de la Llei 

General Tributària. 

2. Seran responsables subsidiaris els administradors de les societats i els síndics, 

interventors o liquidadors de fallides, concursos, societats i entitats en general en els 

supòsits i amb l'abast que assenyala l'article 40 de la Llei General Tributària. 

 

Article 5é Exempcions i bonificacions 

Estaran exempts dels serveis que es presten en ocasió de: 

 

a) Els soterraments de cadàvers de persones que es trobaven en situació de risc 

d’exclusió social. 

b) Les inhumacions que ordene l'Autoritat judicial. 

 

Article 6é Quota Tributària. 

1.- La quota tributària es determinarà per aplicació de la tarifa següent: 

 

a) Concessió administrativa de nínxols i columbaris per una duració de 50 anys. 

 

Nínxols senzills.......................................................................     800 € 

Nínxols dobles........................................................................... 1500 € 

Columbaris…………………………………………………        300 € 

 

b) altres serveis funeraris: 

 

Inhumacions en nínxols 120,00€ 

Exhumacions en nínxols 220,00€ 

Inhumacions en columbaris 30,00€ 

Exhumacions en columbaris 30,00€ 

 

Article 7é Condicions de la concessió. 
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1. Els nínxols dobles, els senzills i els columbaris s'adjudicaran únicament i 

exclusivament, en els casos en què es produïsca defunció i mai en ordre de reserva. 

Aquesta adjudicació es farà per rigorós ordre de numeració dels mateixos. 

 

Article 8é Cessió de drets. 

Quan un concessionari d'un nínxol o columbari tinga intenció de cedir aquest dret, la 

qual cosa només podrà efectuar a un parent fins a quart grau, revertint a favor de 

l'Ajuntament en cas de no tindre-lo i així desitjar-ho, haurà de demanar autorització a 

l'Ajuntament. En tot cas, dels drets de traspàs correspondrà a l'Ajuntament el 50 per 100 

del valor actual de la concessió administrativa del nínxol o columbari. 

 

Article 9é Meritació. 

La Taxa merita i naix l'obligació de contribuir quan s'inicie la prestació dels serveis 

subjectes a gravamen, entenent-se, a aquests efectes, que aquesta iniciació es produeix 

amb la sol·licitud d'aquells. 

 

Article 10é. Declaració, liquidació i ingrés 

1. Els subjectes passius sol·licitaran la prestació dels serveis de què es tracte. 

2. La taxa s'exigirà en règim d'autoliquidació. Tota sol·licitud dels serveis haurà d'anar 

acompanyada de la Carta de Pagament que acredite l'ingrés previ del seu import en les 

entitats bancàries assenyalades a aquest efecte. Aquest ingrés tindrà el caràcter de 

liquidació provisional a reserva de la definitiva que es pot practicar. 

 

Article 11é Infraccions i sancions. 

En tot el que es referix a la qualificació de les infraccions tributàries així com la 

determinació de les sancions que per les mateixes corresponguen en cada cas, s'aplicarà 

el règim regulat en la Llei General Tributària i en les disposicions que la completen i 

desenvolupen. 

 

Article 12é Normativa aplicable. 

 

En allò no previst en la present Ordenança Fiscal, caldrà ajustar-se al que establix la 

legislació vigent i normativa aplicable de Policia Sanitària Mortuòria. 

 

Disposició final.  

 

La present Ordenança fiscal entrarà en vigor l'endemà de la seua publicació en el 

Butlletí Oficial de la Província, romanent en vigor fins a la seua modificació o 

derogació expressa.» 
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b) Que s'expose al públic per un termini de 30 dies a l'efecte de reclamacions, quedant 

definitivament aprovada en el cas que aquestes no es presenten. 

 

c) Facultar a l'Alcaldia-Presidència per a quants tràmits i firma de documents es 

necessiten per a l'execució del present acord. 

 

El Sr. alcalde informa que s'ha sol·licitat una pròrroga per a la realització de les obres 

del cementeri, ja que el termini inicial finalitzava l'1 de febrer de 2015.  

 

3. MOCIÓ PSOE SOBRE ADHESIÓ A LA SOL·LICITUD SINDICAL DE 

PUJADA DEL SALARI MÍNIM INTERPROFESSIONAL 

 

Llig la moció el Sr. Núñez. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, intervé en primer lloc el Sr. Raga que diu que ha 

llegit la notícia que a Europa s'ha denunciat que el salari mínim a Espanya no és digne. 

Afig que una de les mesures que es vol adoptar a Grècia és restablir el salari mínim a 

l'import anterior a les mesures restrictives adoptades per aquest país. 

 

La Sra. Amigó i el Sr. alcalde manifesten el seu acord amb la moció. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Al passat desembre, el Govern de l'Estat, proposa per a l'any 2015 una pujada del 

salari mínim Interprofessional, que suposava passar dels 645,3€/mes fins a 

648,6€/mes. Un augment ridícul de 3,22 euros mensuals cosa que suposa una pujada 

del 0,5 per cent. 

 

Els sindicats CCOO i UGT rebutjaren la proposta del Govern sobre el SMI per 

"pobre, injusta i no coherent amb la recuperació" i proposaren que al 2015 el salari 

mínim siga de 725 euros mensuals i que al 2016 se situe en 800 euros en línia amb 

l'objectiu que el SMI s'acoste al 60% del salari mitja, tal com arreplega la carta 

Social Europea subscrita per Espanya i per a acostar-nos als imports de SMI vigents 

en la majoria de països europeus. 

 

(https:/ /www.coe.int/t/dghl/monitoring/socialcharter/Presentation/ESCRBooKlet/ 

Spanish.pdf carta social europea) 
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Per una banda, és una mesura de justícia social que la llei assegure als treballadors un 

salari digne que els permeta mantindre la seua família amb dignitat i, per altra, ajudar 

a la recuperació econòmica i al consum donant poder adquisitiu als treballadors. 

 

Per tant, aquest Ajuntament Ple adopta els següents ACORDS: 

 

PRIMER. L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell mostra la seua adhesió i suport a la 

carta i les peticions que han enviat els sindicats CCOO i UGT a la Ministra 

d'Ocupació i Seguretat Social per demanar una pujada substancial del Salari Mínim 

Interprofessional. 

 

SEGON. Comunicar aquests acords a la Presidència del Govern espanyol, al 

Ministeri d'Ocupació i als sindicats CCOO i UGT.» 

 

Text íntegre de la carta que els secretaris d'Acció Sindical de CCOO i UGT, 

Ramón Górriz, i Toni Ferrer, van remetre la ministra d'Ocupació i Seguretat 

Social, Fátima Báñez, en la que li expressen el seu desacord amb la proposta de 

pujada del SMI (només un 0,5%, és a dir, 3 euros, en 2015) plantejada pel 

Govern. 

 

"En relació al Projecte de Reial Decret pel qual es fixa el Salari Mínim 

Interprofessional per a 2015, remés a les nostres organitzacions el 19 de desembre de 

2014, li comuniquem el nostre desacord amb la proposta plantejada.  

 

Des de l'any 2000 fins a 2011, el SMI va experimentar una contínua, encara que 

irregular, millora nominal. No obstant això, la seua capacitat de compra, descomptant 

l'evolució dels preus, només assenyala un augment del seu poder adquisitiu entre 

2004 i 2009. L'arribada de la recessió econòmica marca un canvi en l'evolució del 

SMI. Mentre que en 2009 el creixement real positiu es va deure sobretot a la caiguda 

dels preus dels productes, des de 2010 es produeix una pèrdua de poder de compra 

que respon tant a l'estancament en la variació nominal del SMI com a la pujada dels 

preus dels béns i serveis. Així, entre 2010 i 2013, l'augment de l’IPC unit al mínim 

increment nominal del SMI (en 2012 i 2014 fins i tot congelat), causen una pèrdua 

del seu poder de compra. El resultat és que, en els cinc últims anys, el SMI ha perdut 

5,4 punts de la seua capacitat adquisitiva.  

 

Per a 2015, una pujada del SMI de 3 euros (un 0,5%), passant de 645,3 €/mes a 648,6 

€/mes, no permet recuperar aqueixa pèrdua del seu poder de compra i no és coherent 

amb l'escenari de recuperació de l'economia espanyola que promulga El Govern, 

limitant un millor comportament de les expectatives i una expansió de la demanda 

interna via consum.  
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D'altra banda, atés que la millora del poder de compra del SMI contribueix a 

l'enfortiment de la cohesió social i a la reducció de desigualtats, la crisi econòmica 

no pot servir d'excusa per a no avançar progressivament cap a la consecució de 

l'objectiu del 60% del salari mitjà net subscrit per Espanya en la Carta Social 

Europea, la qual cosa equival en el cas espanyol a un SMI un poc per damunt dels 

900 euros. Per a eliminar la diferència del percentatge sobre el salari mitjà que 

representa el SMI a Espanya i a Europa -en un procés de diversos anys- el SMI 

hauria d'incrementar-se a Espanya en funció del ritme a què evolucionen el salari 

mitjà i el salari mínim a Europa, i el salari mitjà a Espanya. D'esta manera l'evolució 

del SMI es condiciona al comportament mitjà observat a Europa, que és l'espai on 

competeix internacionalment l'economia espanyola. 

 

El salari mínim espanyol és un dels més baixos de la UE-15 que el té establit en el 

seu ordenament jurídic amb cobertura general. Tant mesurat en unitats monetàries 

(euros), com en paritat de poder de compra (descomptant els diferencials de preus 

entre països), només se situa per damunt de Portugal i Grècia. Aquest fet no es 

justifica per diferències en els nivells de productivitat per hora, sinó per una 

remuneració més baixa de l'hora treballada. 

 

El descens de la participació de les rendes del treball en l'economia, unit a l'avanç de 

les condicions de pobresa i desigualtat, ens condueix des de UGT i CCOO a insistir 

en l'increment del SMI de manera que al Gener de 2016 arribe a 800 €. 

 

Per aconseguir l'objectiu proposem un increment escalonat del salari mínim en dos 

trams: 

• un 12,5% al Gener de 2015 per arribar a 725 € 

• un 10,25% al Gener del 2016 arribant en aqueixa data 800 €. 

 

Una quantia que permetrà aproximar-se als salaris mínims existents en la Unió 

Europea dels 15 i al 60% del salari mitjà, objectiu que estableix la Carta Social 

Europea subscrita per Espanya, de manera que s'aconseguisca l'eliminació de la 

diferència entre Espanya i Europa. 

 

A més, a fi d'evitar que es continuen produint pèrdues de poder adquisitiu del SMI, 

sol·licitem la reforma de l'article 27 de l'Estatut dels Treballadors per a assentar sobre 

noves bases la determinació anual del SMI." 

 

4. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 
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El Sr. alcalde informa sobre els assumptes següents: 

 

- Sobre les resolucions d'alcaldia núm. 32/14 i 01/15 

- Sobre la subvenció per a estalvi energètic en diversos edificis municipals per 

un import de 21.000€ 

- Sobre l'obra d'ampliació del cementeri que s'acabarà en el termini previst 

- Sobre la recent sol·licitud de dues subvencions, per a parcs i jardins i per a 

mobiliari urbà 

- Sobre la subvenció per a equipament esportiu 

- Sobre la possible concessió per la Diputació de València d'un desfibril·lador 

- Sobre la desestimació del projecte d'instal·lació d'una caldera de biomassa 

- Sobre el projecte d'inici dels treballs per a l'elaboració d'un Catàleg de Béns 

Protegits 

- Sobre el projecte d'obra per a la insonorització del saló de la Llar Parroquial. 

En aquest punt, la Sra. Amigó incideix que no és partidària de fer una 

inversió en un local que no és de titularitat municipal. Li respon el Sr. 

alcalde que realitzar una obra nova per a una sala d'actes, en aquests 

moments és inviable pel seu cost. 

El Sr. Raga li respon que, efectivament, suposaria una inversió de 1.5 o 2 

milions, i que en aquests moments, es pot gaudir el saló per 24 anys més. Li 

respon la Sra. Amigó que li sembla poc de temps per a aqueixa inversió. El 

Sr. alcalde diu que en el cas que es realitzara alguna obra, a través d'un 

conveni singular amb la Diputació de València, es parlaria amb la parròquia 

per ampliar el termini. 

- Sobre el pagament de 50.000€ per al pagament de la sentència de Fermín 

Laguarda, la previsió del pagament dels interessos al febrer i la recent 

compensació de deutes 

 

5. INFORMES ÒRGANS SUPRAMUNICIPALS 

 

No es presenta cap informe. 

 

6. PRECS I PREGUNTES 

 

El Sr. Raga efectua les preguntes següents: 

 

1. Sobre l'acord de la Junta de Govern Local de l'1 de desembre de 2014 en 

el que s'estima el Recurs de Reposició interposat per l'empresa Fabado, 

S.L. deixant sense efecte la liquidació de 38.000 euros en concepte de 

reintegrament de part de la indemnització continguda en les sentències 
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núm. 1144/03 i 1768/2004 del Tribunal Superior de Justícia de la 

Comunitat Valenciana. 

 

Diu que l'urbanitzador va signar un conveni en què es comprometia que 

no haguera retaxació de costs. 

 

El Sr. alcalde informa que una altra possibilitat haguera sigut reclamar 

tot l'import a l'agent urbanitzador, però que des dels serveis jurídics de 

la Diputació de València, es va aconsellar optar per aquesta solució. 

 

2. Sobre els plecs de condicions que s'aproven, prega que s'envien en el 

moment en què s'aproven, ja que si no, no en tenen coneixement fins 

que no se'ls fa arribar la còpia de l'acta de la Junta de Govern Local. 

3. Sobre la informació a què han accedit sobre una millora a les 

instal·lacions de Cases de Bàrcena, pregunta si repercuteix en alguna 

cosa al municipi. El Sr. alcalde li respon que no té per què. Que és 

competència de l’Ajuntament de València. 

La Sra. Godino abunda en el mateix sentit. 

4. Sobre l'assignació dels despatxos del segon pis als grups polítics. El Sr. 

alcalde li respon que ja té les claus i que quan finalitze el ple els farà 

entrega de les que corresponen a cada grup. 

5. Sobre l'encreuament amb el c/ Serra d'Espadà que fa diversos plens es 

va esmentar el problema. El Sr. alcalde li respon que ja s'ha col·locat un 

senyal de prohibit girar a la dreta. 

6. Sobre el c/ Joan XXIII que actualment és d'una sola direcció i alguns 

veïns els han demanat que s'òbriga al trànsit el tram amb el c/ Pintor 

Lluch en les dues direccions. Li respon el Sr. alcalde que s'estudiarà la 

viabilitat de la proposta. 

7. Sobre el pagament als funcionaris de la part meritada de la paga extra de 

2012, diu que ja li he informat, jo el secretari, que s'ha abonat amb 

aquesta mensualitat.  

També que la Conselleria s'ha posat al corrent de pagaments. 

El Sr. alcalde confirma que efectivament s'ha abonat tot excepte el 

corresponent a l'última anualitat del RURALTER. 

8. Pregunta si hi ha alguna novetat en la concessió del bar del Centre 

Cívic, si s'ha aprovat algun plec per a traure'l a licitació.  

Li respon el Sr. alcalde que hi ha usuaris molests perquè tanquen 

prompte. Que l'actual concessió finalitza al mes de maig i que 

s'estudiarà si es torna a obrir una nova licitació regulant millor els 

horaris. 
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Tot seguit la Sra. Amigó efectua les preguntes següents: 

 

1. Pregunta si quan falla alguna bombeta del nou enllumenat públic, es 

reposa. Li respon el Sr. alcalde que tant les d'inducció, com les LED del 

polígon i les de la Diputació, tenen garantia; si no funcionen hauran de 

substituir-les. 

2. Sobre la notícia que es va donar el dia de la inauguració de la Casa de la 

Cultura que la nova biblioteca no tindrà cost per a l'usuari, diu que 

actualment sí que en té. Li respon el Sr. alcalde que quan s'adjudiquen 

les sales de la Casa de la Cultura, s'ingressarà el cànon corresponent i es 

pagarà per la gestió de la biblioteca. Que tampoc ha costat diners als 

contribuents que tot s'ha finançat amb subvencions. Li respon la Sra. 

Amigó que, al final, les subvencions les paguem tots. El Sr. alcalde diu 

que, a més, ara es millorarà el servei obrint tot el dia, matí i vesprada. 

La Sra. Amigó diu que aquests assumptes creu que s'han de consensuar; 

que el que hi ha s'ha fet d'aquesta manera perquè van vidre a proposar-

li-ho. Li respon el Sr. alcalde que mai podran arribar a cap acord perquè 

ells estan en contra d'aquesta gestió. 

 

Finalment el Sr. alcalde fa entrega de l'informe sobre les despeses de les festes 

de l'any 2014 que s’havia sol·licitat. 

      

I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde va alçar la sessió, sent 

les vint-i-dos hores trenta minuts, de tot el qual, com a secretari, done fe. 

 

L'alcalde                                 El secretari 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                   Carlos Hinarejos Pereira 
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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ayuntamiento en Pleno 

Sesión ordinaria  

Fecha: 28/01/15 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, siendo 

las veinte horas treinta minutos del día veintiocho de enero de 2015 se reunieron 

los/las señores/as que luego se relacionan, los/las cuales representan más de un 

tercio del número legal de miembros de la Corporación, bajo la presidencia del 

Sr. Alcalde, Fernando Traver Sanchis, asistido por el secretario-interventor 

Carlos Hinarejos Pereira, que da fe del acto, siendo el objeto la celebración de la 

sesión ordinaria del Ayuntamiento Pleno convocada para el día de hoy. 

 

 

Asistentes: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Ttes. de alcalde: 

José Laguna Rodrigo (se incorpora durante la deliberación del punto 1)    

Trinidad Trives Noguera 

 

Concejales/as: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López  (se incorpora durante la deliberación del punto 4)    

M. José Amigó Laguarda 

 

No asiste la concejala Sra. Amparo Sancho Vicente. 

       

Por el Sr. Alcalde se declaró abierto el acto, pasando a tratar los diferentes puntos 

del orden del día. 

 

1. ACTAS ANTERIORES 
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Vistos los borradores de las actas anteriores, por unanimidad de los/las 

asistentes, quedan aprobadas las actas correspondientes a las siguientes sesiones 

con las modificaciones que más abajo se especifican: 

 

- Acta de la sesión del 29 de septiembre de 2014 

- Acta de la sesión del 26 de noviembre de 2014: 

 

1. En el punto 3. MODIFICACIÓN ORDENANZA FISCAL REGULADORA 

DE LA UTILIZACIÓN TEMPORAL O ESPORÁDICA DE EDIFICIOS, 

LOCALES E INSTALACIONES MUNICIPALES. Durante la deliberación, 

en el párrafo correspondiente a la intervención del Sr. Raga que dice: “Toma 

la palabra el Sr. Raga para ratificar que se debería estudiar la legalidad de 

ceder dicho espacio….” deberá decir: “Toma la palabra el Sr. Raga y 

pregunta qué diferencia hay entre alegal e ilegal , así como para ratificar que 

se debería estudiar la legalidad de ceder dicho espacio…” 

 

2. En el punto 8 APROBACIÓN DEL PRESUPUESTO MUNICIPAL, BASES 

DE EJECUCIÓN Y PLANTILLA DEL PERSONAL AÑO 2015, La 

intervención del Sr. Raga debe decir lo siguiente: 

 

“INTERVENCIÓN PSPV-PSOE DE BONREPÒS I MIRAMBELL A LOS 

PRESUPUESTOS MUNICIPALES 2015 

 

Con la presentación del borrador y la aprobación del presupuesto de 2015, que se 

llevará a cabo hoy, habrán sido 4 los presupuestos aprobados por el partido popular. 

  

Cuatro presupuestos en los que la oposición no ha tenido ni la opción de proponer o 

aportar nada al presupuesto… La posibilidad de poder tener más tiempo para 

 estudiarlo… lo hemos dicho en los tres presupuestos anteriores, en este ya ni lo hemos 

solicitado, porque tenemos claro que no se nos iba a conceder… así fue en las anteriores 

ocasiones dado el talante y el comportamiento que usted está teniendo desde el principio 

de la legislatura.   

  

Aun así, nosotros seguimos y seguiremos intentando aportar alguna de las propuestas 

que hubiésemos hecho llegar si nos hubiese dejado… Y lo hacemos vía enmiendas, tal 

como hicimos en la aprobación de los presupuestos de 2012, 2013 y 2014. 

  

Entrega de la enmienda…  

  

INTERVENCIÓN PSPV-PSOE PRESUPUESTOS MUNICIPALES 2015 
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Sobre el presupuesto 2015 no vamos a entrar muy a fondo, solo remarcar varias cosas 

que saltan a la vista y que tienen bastante calado. 

  

Este presupuesto que se nos trae a pleno tiene una premisa que lo marca. La prisa y las 

erratas. No puede ser, que encima de que no tenemos tiempo para estudiar el 

presupuesto, se nos pase la documentación inconclusa y no refleje la realidad del 

momento… el estado de ejecución de ingresos tiene multitud de erratas, que pusimos 

sobre la mesa en la comisión informativa y no se ha rectificado la documentación… 

como mínimo es irresponsable y algo chapuza. 

  

¿Por qué tanta prisa para aprobar el presupuesto?, sobra tiempo, es pronto, ¿por qué se 

hace "a ciegas"? Si no tenemos datos de la ejecución presupuestaria de 2014 

mínimamente serios. Sin saber cómo se comportan los ingresos de 2014 ¿cómo se 

puede prever 2015? Es una irresponsabilidad traer unos presupuestos hechos " a ojo". 

Este gobierno era el que nunca dejaría que esto pasara, el que se llenaba la boca 

diciendo que iba a cambiar y que toda la documentación del pleno estaría en tiempo y 

forma. 

  

Luego, no solo es lo comentado, sigue incumpliendo los trámites a seguir para ser 

aprobado el presupuesto, demostrando una soberbia al ignorar a todos, porque tengo 

mayoría absoluta y aquí mando yo y estoy por encima de la ley… no lo entendemos. 

  

El trámite no realizado, puede llevar declarar como nulo el capítulo I del presupuesto 

municipal, correspondiente al ejercicio 2015, así como la plantilla de personal, al 

considerar que durante su elaboración y desarrollo no fue sometido al “preceptivo 

proceso de negociación con los sindicatos” tal y como exige la Ley del Estatuto Básico 

del Empleado Público (EBEP).  

……………………………………………………………………………………………

……………………………………………… 

Por otro lado… durante los años en que gobierna Bonrepòs i Mirambell el PP, mientras 

a unos la situación ha empeorado y su situación apunta a malas perspectivas de futuro, a 

otros, como usted, le han ido fenomenal las cosas, a costa de incumplir sus palabras… 

   

“Gracias a mi empresa ni yo ni ninguno de mi lista cobrara un sueldo”… Que palabras, 

que bonito era, que profundidad… pero, como cambiaron las cosas… prometer hasta el 

meter, que dice el refrán… y una vez metido se me olvido lo prometido… que mentira, 

que gran mentira. 

  

Pues bien, la mentira se ha prolongado en 4 presupuestos, vamos hacia el cuarto año, 

donde de no tener que cobrar, a suponerle 39.900 € al año al municipio. 30.000 € de 
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sueldo y 9.900 de seguridad social… 159.600 € que si se hubiese cumplido lo 

prometido se hubieran invertido en el pueblo. 

  

En este presupuesto, el Alcalde, sigue manteniéndose un sueldo que está fuera de lugar 

en Bonrepòs i Mirambell y fuera de lugar en los tiempos de crisis en el que estamos… 

Y sobre todo habiendo dicho lo contrario, para luego ir diciendo que no hay dinero… 

claro que no, si se gasta en los intereses particulares en vez de los generales. 

  

159.600 € pueden parecer muchos, pero no es todo… porque hay que sumarle lo que 

supone el coste del sueldo de la 3er teniente de Alcalde. Sueldo de 10.000 €, más 3.300 

€ de seguridad social… en cuatro años serán 212.800 € que se van a llevar, cuando 

habían dicho que no cobrarían… 

  

Mientras esto ha sucedido y sucede, otros se están apretando el cinturón, otros lo están 

pasando mal, otros no llegan a final de mes… y encima, se les han subido muchos los 

impuestos (IVA, IRPF, Tasa TAMER, agua, luz, copago farmacéutico, etc.), donde 

otros se están ahogando por los pagos, donde a otros les siguen echando a la calle,… 

……………………………………………………………………………………………

…………………………………………….. 

Con la prórroga de la subida el IBI por el PP, los vecinos de Bonrepòs i Mirambell, 

abonaran otro año más, cerca de 90.000€… Sumémoslo a lo dicho anteriormente… 

  

Si a esos 90.000€ sumamos los 95.000 de 2012, los 95.000€ de 2013 y los 90.000 € de 

2014 son 370.000€ recaudados de más por una decisión del PP… casi 62 millones de 

pesetas… con lo que tenemos 370.000 € por el IBI y 212.800 € por los sueldos son 

582.800 €, 97.000.000 de pts. 

……………………………………………………………………………………………

……………………………………………… 

Para Bonrepòs i Mirambell, la Generalitat Valenciana es una rémora y un perjuicio en 

vez de una solución. La Generalitat Valenciana ni esta ni se le espera, dedicada 

íntegramente a tapar todos sus escándalos y despilfarros… sigue un año más sin aportar 

nada a los Ayuntamientos a través del Fondo Municipal de Cooperación, incumpliendo 

el Estatuto de Autonomía. Nos corresponderían unos 320.000 €, en esta legislatura, de 

los que no vamos a recibir ni un €. Con esos ingresos podríamos paliar muchos de los 

problemas, de este presupuesto, expuestos por el Alcalde anteriormente. 

  

Este presupuesto no lleva Ppos al haberlo gastado en 2014, ya que la diputación no tuvo 

más remedio que salir al rescate, ante la presión de los suyos, y que de cara a las 

elecciones puedan presentarse a sus vecinos con alguna inversión realizada, por eso 

junto el PPOS 2014 y 2015, en este caso la pequeña ampliación de la escuela, ya que la 

Conselleria de Educación ha pasado de Bonrepòs i Mirambell. 
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……………………………………………………………………………………………

……………………………………………… 

Otra muestra de la rapidez y la improvisación al realizar el presupuesto es el 

presupuesto participativo, aunque sea una pequeña cantidad… se ha hecho sin saber qué 

se apoyará de lo que digan los vecinos, sin reuniones previas, sin información... 

demostrando que se vieron obligados a votar que sí a la moción y que había que cumplir 

con ella como fuera… sin contar con nadie. 

……………………………………………………………………………………………

……………………………………………… 

Hay partidas de gastos irreales, viendo lo que se han gastado este año. No sabemos si es 

para que no lo critiquemos en la aprobación del presupuesto como el gasto de fiestas, o 

cual es el porqué. Pero así ha sucedido los tres presupuestos anteriores… se presupuesta 

como en este 30.000 €, para que parezca algo asumible, para luego gastar lo que haga 

falta… dando como se hacía en la antigua Roma, pan y circo, para tapar las mentiras 

que se realizaron. A día de hoy se han gastado un 70% más de lo presupuestado para 

este año, se han superado en 20.000 € lo presupuestado.   

  

En la partida Área de bienestar, se ha gastado un 30% más de lo presupuestado 

inicialmente… por lo que en este presupuesto aumenta en casi un 40% lo presupuestado 

para 2014… la partida Escola esportiva se presupuesta 49.000 €, mientras que para 

2014 se presupuestó 28.000 €… un 75% más, que creemos que no está justificado por la 

asunción de la gestión directa del campo de futbol y la escuela de futbol base. Es mucho 

dinero. 

  

Lo de las bombillas es muy raro y sospechoso, en 2012 diputación da a Bonrepòs i 

Mirambell 48.000 € para bombillas leds… en 2014 se cambia el alumbrado y las 

bombillas… y para 2015 se piden 25.000 € más para bombillas leds… todo eso sin 

pedir subvención para el alumbrado… 

  

Podríamos estar desglosando más extensamente en presupuesto, pero con todo esto y 

como no queremos hacerlo más largo, la conclusión que podemos sacar, lo he dicho en 

alguna ocasión: nos parece increíble que en un momento que los ciudadanos están 

pidiéndonos a los políticos que resolvamos sus problemas sin otorgarnos prebendas ni 

privilegios, en un momento que su partido pregona la austeridad como medio para salir 

de la crisis, debemos dar ejemplo, de ahí nuestra enmienda… y no presentamos más por 

la premura de tiempo y no dar tiempo a estudiar a fondo las posibilidades que dan los 

presupuestos. 

  

Por todo lo dicho votaremos en contra…” 

 

- Acta de la sesión del 23 de diciembre de 2014 
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2. APROBACIÓN DE LA ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE 

LA TASA DE CEMENTERIO MUNICIPAL  

 

Por el Sr. Alcalde se da cuenta de la propuesta de acuerdo. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. Raga, en nombre del Grupo 

Socialista, que expresa su satisfacción porque su grupo hizo unas aportaciones a la 

propuesta inicial, como que se incluyeran excepciones al pago de la tasa a personas con 

riesgo de exclusión social o pobreza extrema o como la cesión de derechos a partir de 

los cinco años, que se han visto reflejadas en esta propuesta definitiva. Asimismo, 

propone la sustitución del término pobreza extrema por el riesgo de exclusión social. 

 

Seguidamente toma la palabra la Sra. Amigó, en representación del Grup Compromís, 

que dice que está de acuerdo en principio y que, si más adelante es necesario, se haría 

alguna variación. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«Visto que este ayuntamiento va a iniciar la construcción del cementerio municipal y 

vista la necesidad de regular la gestión y prestación de servicios de dicho cementerio, 

este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

a) Aprobar la Ordenanza fiscal reguladora de la tasa de cementerio municipal que dice: 

 

«ORDENANZA REGULADORA DE LA TASA DE CEMENTERIO 

MUNICIPAL 

 

Artículo 1º Fundamento y naturaleza. 

En uso de las facultades concedidas por los artículos 133.2 y 142 de la Constitución y 

por el artículo 106 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases de Régimen 

Local, y de conformidad con lo dispuesto en los artículos 15 a 19 del R.D.L. 2/2004, de 

5 de marzo que aprueba el Texto refundido de la Ley reguladora de las Haciendas 

Locales, este Ayuntamiento establece la “Tasa de Cementerio Municipal”, que se regirá 

por la presente Ordenanza Fiscal, cuyas normas atienden a lo prevenido en el artículo 57 

del citado R.D.L. 2/2004. 

 

Artículo 2º Hecho imponible. 

Constituye el hecho imponible de la tasa la prestación de los servicios del cementerio 

municipal, tales como la adjudicación y concesión de nichos y columbarios, 
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conservación de los espacios destinados al descanso de los difuntos y cualesquiera otros 

que, de conformidad con lo prevenido en el Reglamento de Policía Sanitaria Mortuoria 

sean procedentes o se autoricen a instancia de parte. 

 

Artículo 3º Sujeto Pasivo. 

Son sujetos pasivos contribuyentes los solicitantes de la concesión de la autorización o 

de la prestación del servicio y, en su caso, los titulares de la autorización concedida. 

 

Artículo 4º Responsables. 

1. Responderán solidariamente de las obligaciones tributarias del sujeto pasivo las 

personas físicas o jurídicas a que se refieren los artículos 38.1 y 39 de la Ley General 

Tributaria. 

2. Serán responsables subsidiarios los administradores de las sociedades y los síndicos, 

interventores o liquidadores de quiebras, concursos, sociedades y entidades en general 

en los supuestos y con el alcance que señala el artículo 40 de la Ley General Tributaria. 

 

Artículo 5º Exenciones y bonificaciones 

Estarán exentos de los servicios que se presten con ocasión de: 

 

a) Los enterramientos de cadáveres de personas que se encontraban en situación de 

riesgo de exclusión social  

b) Las inhumaciones que ordene la Autoridad judicial. 

 

Artículo 6º Cuota Tributaria. 

1.- La cuota tributaria se determinará por aplicación de la siguiente tarifa: 

 

a) Concesión administrativa de nichos y columbarios por una duración de 50 años. 

 

Nichos sencillos.......................................................................   800 € 

Nichos dobles........................................................................... 1500 € 

Columbarios…………………………………………………    300 € 

 

b) Otros servicios funerarios: 

 

Inhumaciones en nichos 120,00€ 

Exhumaciones en nichos 220,00€ 

Inhumaciones en columbarios 30,00€ 

Exhumaciones en columbarios 30,00€ 

 

Artículo 7º Condiciones de la concesión. 
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1. Los nichos dobles, los sencillos y los columbarios se adjudicarán única y 

exclusivamente, en los casos en que se produzca fallecimiento y nunca en orden de 

reserva. Dicha adjudicación se hará por riguroso orden de numeración de los mismos. 

 

Artículo 8º Cesión de derechos. 

Cuando un concesionario de un nicho o columbario tenga intención de ceder dicho 

derecho, lo cual sólo podrá efectuar a un pariente hasta cuarto grado, revirtiendo a favor 

del Ayuntamiento en caso de no tenerlo y así desearlo, deberá pedir autorización al 

Ayuntamiento. En todo caso, de los derechos de traspaso corresponderá al 

Ayuntamiento el 50 por 100 del valor actual de la concesión administrativa del nicho o 

columbario. 

 

Artículo 9º Devengo. 

Se devenga la Tasa y nace la obligación de contribuir cuando se inicie la prestación de 

los servicios sujetos a gravamen, entendiéndose, a estos efectos, que dicha iniciación se 

produce con la solicitud de aquellos. 

 

Artículo 10º. Declaración, liquidación e ingreso 

1. Los sujetos pasivos solicitarán la prestación de los servicios de que se trate. 

2. La tasa se exigirá en régimen de autoliquidación. Toda solicitud de los servicios 

deberá ir acompañada de la Carta de Pago que acredite el ingreso previo de su importe 

en las Entidades bancarias señaladas al efecto. Este ingreso tendrá el carácter de 

liquidación provisional a reserva de la definitiva que se puede practicar. 

 

Artículo 11º Infracciones y sanciones. 

En todo lo relativo a la calificación de las infracciones tributarias así como la 

determinación de las sanciones que por las mismas correspondan en cada caso, se 

aplicará el régimen regulado en la Ley General Tributaria y en las disposiciones que la 

completan y desarrollan. 

 

Artículo 12º Normativa aplicable. 

 

En lo no previsto en la presente Ordenanza Fiscal, se estará a lo establecido en la 

legislación vigente y normativa aplicable de Policía Sanitaria Mortuoria. 

 

Disposición final.  
La presente Ordenanza fiscal entrará en vigor el día siguiente al de su publicación en el 

Boletín Oficial de la Provincia, permaneciendo en vigor hasta su modificación o 

derogación expresa. 

 

b) Que se exponga al público por plazo de 30 días a efectos de reclamaciones, quedando 
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definitivamente aprobada en caso de que éstas no se presenten. 

 

c) Facultar a la Alcaldía-Presidencia para cuantos trámites y firma de documentos se 

precisen para la ejecución del presente acuerdo.» 

 

El Sr. alcalde informa que se ha solicitado una prórroga para la realización de las obras 

del cementerio, ya que el plazo inicial finalizaba el 1 de febrero de 2015.  

 

3. MOCIÓN PSOE SOBRE ADHESIÓN A LA SOLICITUD SINDICAL DE 

SUBIDA DEL SALARIO MÍNIMO INTERPROFESIONAL 

 

Lee la moción el Sr. Núñez. 

 

Abierta deliberación al respecto, interviene en primer lugar el Sr. Raga que dice que ha 

leído la noticia que en Europa se ha denunciado que el salario mínimo en España no es 

digno. Añade que una de las medidas que se quiere adoptar en Grecia es restablecer el 

salario mínimo al importe anterior a las medidas restrictivas adoptadas por este país. 

 

La Sra. Amigó y el Sr. alcalde manifiestan su acuerdo con la moción. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

El pasado diciembre, el Gobierno del Estado, propone para el año 2015 una subida del 

salario mínimo Interprofesional, que suponía pasar de los 645,3€/mes hasta 648,6€/mes. 

Un aumento ridículo de 3,22 euros mensuales cosa que supone una subida del 0,5 por 

ciento. 

 

Los sindicatos CCOO y UGT rechazaron la propuesta del Gobierno sobre el SMI por 

"pobre, injusta y no coherente con la recuperación" y propusieron que en 2015 el salario 

mínimo sea de 725 euros mensuales y que en 2016 se sitúe en 800 euros en línea con el 

objetivo de que el SMI se acerque al 60% del salario medio, tal como recoge la carta 

Social Europea suscrita por España y para acercarnos a los importes de SMI vigentes en 

la mayoría de países europeos. 

 

(https:/ /www.coe.int/t/dghl/monitoring/socialcharter/Presentation/ESCRBooKlet/ 

Spanish.pdf carta social europea) 
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Por una parte, es una medida de justicia social que la ley asegure a los trabajadores un 

salario digno que les permita mantener su familia con dignidad y, por otra, ayudar a la 

recuperación económica y al consumo dando poder adquisitivo a los trabajadores. 

 

Por tanto, este Ayuntamiento Pleno adopta los siguientes ACUERDOS: 

 

PRIMERO. El Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell muestra su adhesión y apoyo a 

la carta y las peticiones que han enviado los sindicatos CCOO y UGT a la Ministra de 

Empleo y Seguridad Social para pedir una subida sustancial del Salario Mínimo 

Interprofesional. 

 

SEGUNDO. Comunicar estos acuerdos a la Presidencia del Gobierno español, al 

Ministerio de Empleo y a los sindicatos CCOO y UGT.» 

 

Texto íntegro de la carta que los Secretarios de Acción Sindical de CCOO y UGT, 

Ramón Górriz, y Toni Ferrer, remitieron a la ministra de Empleo y Seguridad 

Social, Fátima Báñez, en la que le expresan su desacuerdo con la propuesta de 

subida del SMI (sólo un 0,5%, es decir, 3 euros, en 2015) planteada por el 

Gobierno. 

 

"En relación al Proyecto de Real Decreto por el que se fija el Salario Mínimo 

Interprofesional para 2015, remitido a nuestras organizaciones el 19 de diciembre de 

2014, le comunicamos nuestro desacuerdo con la propuesta planteada.  

 

Desde el año 2000 hasta el 2011, el SMI experimentó una continua, aunque irregular, 

mejora nominal. No obstante, su capacidad de compra, descontando la evolución de los 

precios, sólo señala un aumento de su poder adquisitivo entre 2004 y 2009. La llegada 

de la recesión económica marca un cambio en la evolución del SMI. Mientras en 2009 

el crecimiento real positivo se debió sobre todo a la caída de los precios de los 

productos, desde 2010 se produce una pérdida de poder de compra que responde tanto al 

estancamiento en la variación nominal del SMI como a la subida de los precios de los 

bienes y servicios. Así, entre 2010 y 2013, el aumento del IPC unido al mínimo 

incremento nominal del SMI (en 2012 y 2014 incluso congelado), causan una pérdida 

de su poder de compra. El resultado es que, en los cinco últimos años, el SMI ha 

perdido 5,4 puntos de su capacidad adquisitiva.  

 

Para 2015, una subida del SMI de 3 euros (un 0,5%), pasando de 645,3 €/mes a 648,6 

€/mes, no permite recuperar esa pérdida de su poder de compra y no es coherente con el 

escenario de recuperación de la economía española que promulga el Gobierno, 

limitando un mejor comportamiento de las expectativas y una expansión de la demanda 

interna vía consumo.  
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Por otro lado, dado que la mejora del poder de compra del SMI contribuye al 

fortalecimiento de la cohesión social y a la reducción de desigualdades, la crisis 

económica no puede servir de excusa para no avanzar progresivamente hacia la 

consecución del objetivo del 60% del salario medio neto suscrito por España en la Carta 

Social Europea, lo que equivale en el caso español a un SMI algo por encima de los 900 

euros. Para eliminar la diferencia del porcentaje sobre el salario medio que representa el 

SMI en España y en Europa -en un proceso de varios años- el SMI debería 

incrementarse en España en función del ritmo al que evolucionen el salario medio y el 

salario mínimo en Europa, y el salario medio en España. De esta forma la evolución del 

SMI se condiciona al comportamiento medio observado en Europa, que es el espacio 

donde compite internacionalmente la economía española. 

 

El salario mínimo español es uno de los más bajos de la UE-15 que lo tiene establecido 

en su ordenamiento jurídico con cobertura general. Tanto medido en unidades 

monetarias (euros), como en paridad de poder de compra (descontando los diferenciales 

de precios entre países), sólo se sitúa por encima de Portugal y Grecia. Este hecho no se 

justifica por diferencias en los niveles de productividad por hora, sino por una 

remuneración más baja de la hora trabajada. 

 

El descenso de la participación de las rentas del trabajo en la economía, unido al avance 

de las condiciones de pobreza y desigualdad, nos conduce desde UGT y CCOO a 

insistir en el incremento del SMI de forma que en enero de 2016 alcance 800 €. 

 

Para lograr el objetivo proponemos un incremento escalonado del salario mínimo en dos 

tramos: 

• un 12,5% en enero de 2015 para llegar a 725 € 

• un 10,25% en enero de 2016 alcanzando en esa fecha 800 €. 

 

Una cuantía que permitirá aproximarse a los salarios mínimos existentes en la Unión 

Europea de los 15 y al 60% del salario medio, objetivo que establece la Carta Social 

Europea suscrita por España, de forma que se consiga la eliminación de la diferencia 

entre España y Europa. 

 

Además, con el fin de evitar que se sigan produciendo pérdidas de poder adquisitivo del 

SMI, solicitamos la reforma del artículo 27 del Estatuto de los Trabajadores para asentar 

sobre nuevas bases la determinación anual del SMI." 

 

4. INFORMES DE PRESIDENCIA 

 

El Sr. alcalde informa sobre los siguientes asuntos: 
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- Sobre las resoluciones de alcaldía nº 32/14 y 01/15 

- Sobre la subvención para ahorro energético en varios edificios municipales por 

un importe de 21.000€ 

- Sobre la obra de ampliación del cementerio que se acabará en el plazo previsto 

- Sobre la reciente solicitud de dos subvenciones, para parques y jardines y para 

mobiliario urbano 

- Sobre la subvención para equipamiento deportivo 

- Sobre la posible concesión por la Diputación de Valencia de un desfibrilador 

- Sobre la desestimación del proyecto de instalación de una caldera de biomasa 

- Sobre el proyecto de inicio de los trabajos para la elaboración de un Catálogo de 

Bienes Protegidos 

- Sobre el proyecto de obra para la insonorización del salón de la Llar Parroquial. 

En este punto, la Sra. Amigó incide en que no es partidaria de hacer una 

inversión en un local que no es de titularidad municipal. Le responde el Sr. 

alcalde que realizar una obra nueva para un salón de actos, en estos momentos es 

inviable por su coste. 

El Sr. Raga le responde que, efectivamente, supondría una inversión de 1.5 o 2 

millones, y que en estos momentos, se puede disfrutar el salón por 24 años más. 

Le responde la Sra. Amigó que le parece poco tiempo para esa inversión. El Sr. 

alcalde dice que en el caso de que se realizara alguna obra, a través de un 

convenio singular con la Diputación de Valencia, se hablaría con la parroquia 

para ampliar el plazo. 

- Sobre el pago de 50.000€ para el pago de la sentencia de Fermín Laguarda, la 

previsión del pago de los intereses en febrero y la reciente compensación de 

deudas 

 

5. INFORMES ÓRGANOS SUPRAMUNICIPALES 

 

No se presenta ningún informe. 

 

6. RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

El Sr. Raga efectúa las siguientes preguntas: 

 

1. Sobre el acuerdo de la Junta de Gobierno Local del 1 de diciembre de 2014 en el que 

se estima el Recurso de Reposición interpuesto por la empresa Fabado, S.L. dejando 

sin efecto la liquidación de 38.000 euros en concepto de reintegro de parte de la 

indemnización contenida en las sentencias nº 1144/03 y 1768/2004 del Tribunal 

Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana. 
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Dice que el urbanizador firmó un convenio en el que se comprometía a que no 

hubiera retasación de costes. 

 

El Sr. alcalde informa que otra posibilidad hubiera sido reclamar todo el importe al 

agente urbanizador, pero que desde los servicios jurídicos de la Diputación de 

Valencia, se aconsejó optar por esta solución. 

 

2. Sobre los pliegos de condiciones que se aprueban, ruega que se envíen en el 

momento en que se aprueban, ya que si no, no tienen conocimiento de ello, hasta que 

no se les hace llegar la copia del acta de la Junta de Gobierno Local. 

3. Sobre la información a que han accedido sobre una mejora en las instalaciones de 

Casas de Bárcena, pregunta si repercute en algo al municipio. El Sr. alcalde le 

responde que no tiene por qué. Que es competencia del Ayuntamiento de 

Valencia. 

La Sra. Godino abunda en el mismo sentido. 

4. Sobre la asignación de los despachos del segundo piso a los grupos políticos. El 

Sr. alcalde le responde que ya tiene las llaves y que cuando finalice el pleno les 

hará entrega de las que les corresponden a cada grupo. 

5. Sobre el cruce con la c/ Serra d’Espadà que hace varios plenos se mencionó el 

problema. El Sr. alcalde le responde que ya se ha colocado una señal de prohibido 

girar a la derecha. 

6. Sobre la c/ Juan XXIII que actualmente es de una sola dirección y algunos 

vecinos les han pedido que se abra al tráfico el tramo con la c/ Pintor Lluch en las 

dos direcciones. Le responde el Sr. alcalde que se estudiará la viabilidad de la 

propuesta. 

7. Sobre el pago a los funcionarios de la parte devengada de la paga extra de 2012, 

dice que ya le he informado, yo el secretario, que se ha abonado con esta 

mensualidad.  

También que la Conselleria se ha puesto al corriente de pagos. 

El Sr. Alcalde confirma que efectivamente se ha abonado todo excepto lo 

correspondiente a la última anualidad del RURALTER. 

8. Pregunta si hay alguna novedad en la concesión del bar del Centro Cívico, si se 

ha aprobado algún pliego para sacarlo a licitación.  

Le responde el Sr. alcalde que hay usuarios molestos porque cierran pronto. Que 

la actual concesión finaliza en el mes de mayo y que se estudiará si se vuelve a 

abrir una nueva licitación regulando mejor los horarios. 

 

Seguidamente la Sra. Amigó efectúa las siguientes preguntas: 
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1. Pregunta si cuando falla alguna bombilla del nuevo alumbrado público, se repone. 

Le responde el Sr. alcalde que tanto las de inducción, como las LED del polígono 

y las de la Diputación, tienen garantía; si no funcionan tendrán que sustituirlas. 

2. Sobre la noticia que se dio el día de la inauguración de la Casa de la Cultura de 

que la nueva biblioteca no tendrá coste para el usuario, dice que actualmente sí 

que lo tiene. Le responde el Sr. alcalde que cuando se adjudiquen las salas de la 

Casa de la Cultura, se ingresará el canon correspondiente y se pagará por la 

gestión de la biblioteca. Que tampoco ha costado dinero a los contribuyentes que 

todo se ha financiado con subvenciones. Le responde la Sra. Amigó que, al final, 

las subvenciones las pagamos todos. El Sr. alcalde dice que, además, ahora se 

mejorará el servicio abriendo todo el día, mañana y tarde. 

La Sra. Amigó dice que estos asuntos cree que se han de consensuar; que lo que 

hay se ha hecho de esta forma porque vinieron a proponérselo. Le responde el Sr. 

alcalde que nunca van a poder llegar a ningún acuerdo porque ellos están en 

contra de esta gestión. 

 

Finalmente el Sr. alcalde hace entrega del informe sobre los gastos de las fiestas del 

año 2014 que se había solicitado. 

  

Y no habiendo más asuntos que tratar, el Sr. Alcalde levantó la sesión, siendo las 

veintidós horas treinta minutos, de todo lo cual, como secretario, doy fe. 

 

El alcalde                                El secretario 

 

 

 

 

 

 

      Fernando Traver Sanchis                  Carlos Hinarejos Pereira 


